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PROF. DR. AKIN YÜCEL: 

GÜZELLİK=  
SİMETRİ, TREND 
VE ÖZ BAKIM

Sürdürülebilir güzellik rutini için 
takip etmemiz gereken ipuçları neler? 

Sürdürülebilir güzellik için önce-
likle sürdürülebilir bir ömür gerekiyor. 
Yani uzun süre, sağlıklı biçimde, ola-
bildiğince karakteristik özelliklerimizi, 
hareket kabiliyetimizi koruyarak yaş 
almaktan bahsediyorum. Sürdürebile-
ceğimiz güzellik, sürdürülebilir yaşam 
öğütleriyle buluştuğunda sadece dış 
değil, bize bu görünümü kazandıran 
‘iç güzelliğimizi’ de korumuş olacağız. 

İyi görünmek nasıl bir kombinas-
yonla kolaylaşıyor sizce?

İyi görünmemiz doğuştan getirdi-
ğimiz hatların simetrik, estetik ve bir 
bütün olarak uyumlu oluşuyla, döne-
min güzellik algısıyla buluşmamızla ve 
kendimize nasıl baktığımızla ilgilidir. 
İlk bölüme etkimiz plastik cerrahi 
imkanlarıyla olabilir yani doğuştan 
gelen hatları daha estetik biçimde 
şekillendirebiliriz. Ancak kendine iyi 
bakmak dediğim ve ömür boyu süren 
alışkanlıklar doğuştan gelen estetiğin 
ve hatların uzun süre korunması için 
gereklidir. İyi beslenme, iyi uyku, bol 
su, az stres, güneş koruma kullanma, 
mutlaka egzersiz yapma ve beyni de 
çalıştırarak bütünsel olarak sağlıklı 
olma hali budur. 

ESAS OLAN VÜCUDUN 
KENDİNİ YENİLEMESİ

Dünyada sürdürülebilir güzellik 
trendi ne yönde ilerliyor?

Organik ürünler kullanmak, 
çevre dostu üretim zinciriyle üretilmiş 
ürünlerden yararlanmak, olabildiğince 
koruyucular, kıvam artırıcılar, renklen-
diriciler gibi kimyasallar bulunmayan, 
hayvanlar üzerinde denenmemiş 
ürünler kullanmak hem dünyanın hem 
bizim ömrümüzü uzatıp güzelleştire-
cek; takip edilmesi gereken trend bu.

Plastik cerrahi alanı doğal olanı 
koruma felsefesiyle çelişmiyor mu?

Plastik cerrahi artık sarkan, kırışan 
deriyi gerip fazla yağ dokusunu çıka-
rarak şekillendirme yapmak, burun 
ya da meme ameliyatlarından ibaret 
değil. Evet, bu kısmı haliyle doğal bir 
süreç olan yaşlanmayla çelişiyor. Öte 
yandan kök hücre teknolojisindeki 
gelişmeler, enerji bazlı sistemler, PRP, 
dermapen gibi vücudun kendini yeni-
lemesini harekete geçiren uygulamalar 
doğal güzelliği ve gençliği korumak 
amaçlıdır ve kişiyi değiştirmeden, var 
olanı korumayı amaçladıkları için de 
sundukları katkı da doğaldır.

Her geçen gün kozmetik harikası 
ürünler ortaya çıkıyor, öte yandan da 
doğal yöntemlere ilgi artıyor. Bu ikisi 
rakip mi? 

Bu ikisi yan yana gidecektir. Ciltte 
kolajen sentezleyen ya da hücreleri 
yenileyen bir krem üretilse buna doğal 
kozmetik tercih ettiği için karşı çıkan 
birinin olacağını sanmıyorum. Yine 
lazer, radyofrekans sistemleri giderek 
yaygınlaşıyor, ev tipleri bile üretiliyor. 
Doğaya zarar vermeden, hayvanlar 
üzerinde denenmeden, olabildiğince az 
kimyasal kullanarak, geri dönüşümden 
yararlanarak üretilen ürünlerin kulla-
nımı da yaygınlaşacaktır, bu iki alan 
birbiriyle çelişmez, rakip de değiller. 

Güzelliğin doğalında sürmesi için 
hangi uygulamaları önerirsiniz? 

Doğal olanı korumak için öncelikle 
sağlıklı beslenmek ve bol su içmek 
şart. Sonrasında güneşten korunmak 
ve cerrahi müdahale istenmiyorsa 
mezoterapinin içten dışa cildi besleyen, 
yenileyici ve doğal hatları asla bozma-
yan gücünden yararlanmak gerekli. 
Mevsiminde ve mümkünse organik 
beslenmek, eczanelerde satılan bizim 
dermakozmetik olarak tanımladığımız 
türden parfüm, renklendirici içermeyen 
ürün ve güneş koruyucular kullanmak 
son derece önemlidir. 

DR. EBRU YÖRÜK:

GÜZELLİĞİN 
SÜRDÜRÜLEBİ-
LİR SIRRI KÖK 
HÜCREDE SAKLI

Longevity yani uzun yaşam çağ-
lardır insanların sırrını kovaladığı bir 
konu. Tıp da majör konuları yani ha-
yatta kalabilmeyi hallettikçe bu yönde 

gelişmeye alan açtı. Düşünüldüğünden 
farklı olarak bizler ilerleyen yaşın 
kozmetik sonuçlarını sadece cerrahiyle 
düzeltmeye çalışmıyoruz artık, çünkü 
cerrahi bir noktadan sonra sürdürü-
lebilir bir yöntem olmamaya başlıyor. 
Yaşlanma sadece cilt ve cilt altı dokula-
rın deformasyonundan daha kompleks 
bir durum. Hastalarımızın çoğu zaman 
enerjisi hâlâ yüksekken görüntüsü 
buna uyumlu olmadığında cerrahi ile 
düzeltmek mümkün, ama hücreleri ne 
kadar kandırabiliyoruz? Hücreler yeni 
görüntüye ne kadar uyumlanabiliyor-
lar? Asıl sorunumuz burada başlıyor. 
Tıp fakültesinde fizyoloji, patoloji 
çalışırken de düşündüğüm bir konu 
vardı, bir şekilde bizim vücuda kendini 
onarmasını programlatacağımız bir yol 
bulmalıydık, bence tıbbın geleceği bu 
yönde olacaktı. Bugün geldiğimiz nok-
tada gerçekten bu yolda ilerliyoruz.

VÜCUDA KONTROLLÜ 
İYİLEŞME UYARISI 
VERİYORUZ

Kendi alanım açısından konuş-
mam gerekirse çok kapsamlı bir 
cerrahi eğitiminin ardından her şeyi 
cerrahiyle çözemeyeceğimizi, bir grup 
hasta için cerrahinin erken, bir grup 
için uygun olmadığını gördükçe ben 
de yeni çözümler aradım. Bu hasta 
grubuna ben de dahilim, ilerleyen yaş 
için herhangi bir cerrahi işleme henüz 
gerek yok. Ancak bu hali korumam 
ve hatta iyileştirmem gerekiyor. İşte 
burada artık teknoloji devreye giriyor. 
Yeni cihazlar yardımıyla cildi uyararak 
kolajen sentezini artırabiliyor, cildi 
yenileyebiliyoruz. Aslında yaptığı-
mız temel şey, vücuda kontrollü bir 
iyileşme uyarısı vermek, böylece o da 
kendini yenileyerek iyileştirsin. Bu 
bağlamda vücudun yenileme sistemi-
nin en büyük silahlarından biri de kök 
hücrelerimiz. Plastik cerrahinin bu ko-
nuya muhtemelen en büyük katkıların-
dan biri de yağ dokusundan kök hücre 
elde etmesi ve bunun rejeneratif tıpta 
kullanımını yaygınlaştırması oldu. Gün 
geçtikçe dokudan kök hücre, stromal 
hücre eldesinin ve bunların farklı tıbbi 
kullanım alanlarını ve yararlarını ortaya 
koyuyoruz. Bu hücresel iyileştirmenin 
sadece cilt için değil vücudunuzda 
iyileşmeye ihtiyaç duyan hemen her 
alanda kullanımının giderek artacağı-
nı düşünüyorum. Yaşlanma herkeste 
aynı ritimde ilerlemez; her insanın yaş 
alma sürecinde kendine özel sorunları 
oluyor. Bu da bu süreçte tedavilerin de 
kişiselleştirilmesi gerekliliğini doğuru-
yor. Şu anda bile kişiye özel bir takip 
programı yapabiliyor ve bunu düzenle-
yebiliyoruz. Teknoloji ilerledikçe kişiye 
özel tedavi planlarına muhtemelen gen 
düzenlenmiş hücre kullanımları da etik 
sorunlar aşılabilirse girecektir. Bütün 
bunlara ek olarak nanoteknoloji ilerle-
dikçe kişiye özel moleküllerin ve ilaçla-
rın hedef hücrelere direkt ulaştırılmasını 
sağlanacak. Bu yeni teknoloji moleküller 
ile birlikte çok daha küçük moleküllerle 
belki cilt yüzeyinden hücrelere ulaşımı 
mümkün olacak ve ev tedavileri daha 
etkin olmaya başlayacaktır.

AYÇA KAYA: 

KOZMETİK SEK-
TÖRÜ YENİDEN 
TASARLANIYOR

Kozmetik sektöründe sürdürülebi-
lirlik, içerikten paketlemeye, dağıtım-
dan, atık yönetimine tüm süreçleri ele 
alacak şekilde yeniden tasarlanıyor. 
Özellikle ürünlerde kullanılan bile-
şenlerin doğal olmasını ve ambalaj & 

şişelerin geri dönüştürülüp tekrar kul-
lanılabilmesini destekleyecek inisiyatif-
lere odaklanılıyor. Tüketici tarafında da 
uyanan ve artan bir bilinç var. Tama-
men doğal içerikli ürünlerin talebi ve 
kullanımı giderek artıyor. Kozmetik her 
geçen gün daha az kimyasal içeren ve 
buna karşın daha fazla doğal mineral 
içeren bir yapıya bürünüyor.

BİTİREBİLECEĞİNİZ  
KADAR ALIN

Sürdürülebilir güzellik rutini için 
alınan ürünlerin son kullanım tarihi-
ne dikkat etmek ve bitirebileceğimiz 
boyutlarda ürün tercihi yapmak, 
re-fill ürün alımına özen göstermek 
ve karbon ayak izi bırakmaması adına 
ürünlerin paketlenme süreçlerine 
dikkat etmek gerekiyor. Bir diğer konu 
da ürün tercihi yaparken cildimizin ve 
makyaj rutinimizin ihtiyacına göre alış-
veriş yapmamız. Doğaya, çevreye, insa-
na duyarlı ürünlere ben de hayatımda 
gün geçtikçe daha fazla yer açıyorum. 
Sephora olarak sürdürülebilirlik odağı 
kapsamında yola çıktığımız ürünlerde 
çevreye ve doğaya uyumlu içerikler 
ön plana çıkıyor. Bu dönüşümün öncü 
markası olan Sephora Collection ürün-
leri benim favori ürünlerim; ürünle-
rinin formülleri titizlikle hazırlanıyor, 
içerikleri doğal bileşenlerden oluşuyor 
ve kimyasal içerik kullanılmıyor. 

AYLİN ÇETİNKAYA’DAN  
5 TÜYO

1DOĞALDAN YANA OLUN: 
Cilt temizlik ve bakım ürün-
lerinin yanı sıra, saç-makyaj 

malzemelerinin seçiminde de 
sentetik kimyasallar içermeyen, 
doğal, organik içerikli ürünler 
tercih edilmeli.

2ÜRÜNLERİNİZİ DEĞİŞ-
TİRMEYİN: Cilt tipi ve 
ihtiyacı belirlendikten 

sonra belirlenecek rutin 
ürünler çok sık değiştiril-
memeli. Bu durum kişi 
için hem faydalı hem 
de kişinin daha az 
alışveriş yapmasını 
sağlar. 

3 HAF-
TADA 
İKİ 

YETER: Saç 
sağlığı için haftada 
maksimum iki kez 
yıkamak tavsiye 
edilir. Bu saçların 
yıpranıp dökülmesi-
ni önler. 

4SOĞUK DUŞ 
ALIN: Soğuk 
suyun gücünden 

faydalanın. Soğuk duş 
almak, cildinizi canlandırır 
ve gözenekleri sıkılaştırır. Ayrıca, soğuk 

su kan dolaşımını artırarak cildinizi 
parlak ve canlı hale getirir.

5SİHİR YOK, DEVAMLILIK 
ESASTIR: Güzel olmanın sırrı tek 
bir kelimeyle açıklanabilir: Rutin! 

Evde uygulanabilir bir güzellik rutini 
oluşturun ve ona sadık kalın. Unutma-
yın, rutin ve gerekli özen yoksa hangi 
işlem yapılırsa yapılırsın cilt eski haline 
döner.

PROF. DR. SERHAN  
TUNCER: 

TİKTOK’TAN 
TAVSİYE ALMA-
YIN, ETİKETE 
KANMAYIN

Botoks yerine yüz yogası, saçı 
rengine kavuşturmak için çörekotu… 
Trendler doğal yöntemleri işaret edi-
yor. Bir uygulama ya da ürünü doğal 
yapan nedir sizce? 

Sağlık ve güzellik söz konusu 
olduğunda doğal kelimesi ‘geleneksel 
olan’ ya da ‘bitkisel olan’ yani teknoloji 
marifetiyle üretilmeyen, ardında bir 
mühendislik olmayan ürün ve uygu-
lamalar anlamına geliyor. Evet, sosyal 
medyanın popülerliği sayesinde doğal, 
organik ürünlere ve geleneksel tıp 
uygulamalarına ilgi artıyor. Bu eğilim 
doğal ürünlerle beslenme, parfüm ve 
boya içermeyen kozmetik kullanma, 
geri dönüşümden yararlanan tekstil ve 
ambalaj konularında son derece yararlı 
ve ben de bu hassasiyetleri hayatımda 
gözetiyorum. Ancak TikTok tarifleriyle 
cilt tipimize uygun olup olmadığını 
bilmeden, sürekli kullanımda ya da x 
ürün ile bir arada kullanıldığında olu-
şacak tepkiden habersiz biçimde maske 
gibi uygulamalar yapılmasına, nerede 
nasıl üretildiği belli olmayan doğal eti-
ketli ürünler kullanılmasına karşıyım. 

Kimyasal dediğimiz endüstri ürün-
lerinin çoğu zaten az ya da çok doğal 

ürünleri de işlerler ve 
ürün dayansın ve 
bakteri üretmesin 
diye koruyucu 
eklerler. Bu ürün-
ler kontrollerden 
geçer ve sertifika-
landırılır. Pazarda 

cilt bakım yağı 
diye satılan 

üründe 
bunların 
hiçbir aşa-

ması yoktur. 
Doğal diye 

alınan bir 
ürünün zarar 

vermeyeceğinin 
bir garantisi yok-
tur, alınan doz, ki-
şinin genel sağlık 
durumu, berabe-
rinde ne yiyip içtiği 

gibi değişkenler bu 
ürünleri etkiler. Dok-

tor kontrolünde olmadan 
bu tür besinlerin alınmasını 
ben doğru bulmuyorum. 
Bu sebepten olabildiğince 
doğal özden yararlanan ve 
az kimyasal içeren derma-
kozmetik ürünler hem daha 

yararlı hem daha güve-
nilirdir. Bu ürünler 
botoks yerini elbette 
tutamaz, yüz yogası 

yüz germe işleminin 
sonucunu veremez 

ancak kan dolaşımını 
hızlandıran her uygulamanın 

bir şekilde faydası vardır. •
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Geleceğin 
güzellik reçetesi 

tanımlanıyor
Estetik sektörü 
rotasını dıştan içe 
yöneltti. Artık cerrahi 
müdahale, ameliyat, 
botoks, dolgu gibi 
dıştan güzellik 
müdahalelerinin 
ötesine geçiliyor; 
vücudun 
doğal iyileşme 
mekanizmalarını 
harekete geçirmek 
esas alınıyor. 
Sürdürülebilir 
güzellikteki bu 
dönüşümü işin 
uzmanları anlatıyor
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